

**ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ**  
**СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ**  
**INFORMATION ABOUT THE AUTHORS**

1. **Արթուր Վաղարշյան** – իրավաբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ պետության և իրավունքի տեսության ու պատմության ամբիոնի վարիչ  
**Артур Вагаршян** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой теории и истории государства и права ЕГУ  
**Arthur Vagharshyan** – Sc. D. in Legal Sciences, Professor, Head of the Chair of Theory and History of State and Law, YSU  
Էլ. փոստ՝ avagharshyan@ysu.am
2. **ՍՈՒՐԵՆ ԱՎԱԳՅԱՆ** – իրավաբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, Մ. Վ. Լոմոնոսովի անվան Մոսկվայի պետական համալսարանի սահմանադրական և մունիցիպալ իրավունքի ամբիոնի վարիչ, ՌԴ գիտության վաստակավոր գործիչ, ՌԴ վաստակավոր իրավաբան  
**СУРЕН АВАКЬЯН** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой конституционного и муниципального права МГУ им. М.В. Ломоносова, заслуженный деятель науки РФ, заслуженный юрист РФ  
**SUREN AVAKIAN** – Sc. D. in Legal Sciences, Professor, Head of the Chair of Constitutional and Municipal Law, Lomonosov Moscow State University, Honoured Scientist of the Russian Federation, Honoured Lawyer of the Russian Federation  
Էլ փոստ՝ avakian@law.msu.ru
3. **ՊՈԼԱ ՄՈՖԱԹԹ** – Նոթինհեմի թրենտ համալսարանի իրավաբանական դպրոցի պրոֆեսոր, արտաքին կապերի բաժնի տնօրեն  
**ПОЛА МОФФАТТ** – профессор школы права Университета Трент Ноттингем, директор по международным связям  
**PAULA MOFFATT** – Professor LL.B, D.Leg. Prac., SFHEA, Solicitor (non-practising), Director of External Engagement Nottingham Law School I Nottingham Trent University
4. **ՎԱՐԴԱՆ ԱՅՎԱԶՅԱՆ** – իրավաբանական գիտությունների թեկնածու, դոցենտ, ԵՊՀ սահմանադրական իրավունքի ամբիոնի վարիչ  
**ВАРДАН АЙВАЗЯН** – кандидат юридических наук, доцент, заведующий кафедрой конституционного права ЕГУ  
**VARDAN AYZAZYAN** – PhD, Associate Professor, Head of the Chair of Constitutional Law, YSU  
Էլ. փոստ՝ vayvazyan@ysu.am

5. **ԼԵՈՆԻԴ ԳՈԼՈՎԿՈ** – իրավաբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, Ս. Վ. Լոմոնոսովի անվան Մոսկվայի պետական համալսարանի քրեական դատավարության, արդարադատության և դատախազական հսկողության ամբիոնի վարիչ  
**ЛЕОНИД ГОЛОВКО** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой уголовного процесса, правосудия и прокурорского надзора МГУ им. М. В. Ломоносова  
**LEONID GOLOVKO** – Sc. D. in Legal Sciences, Professor, Head of the Chair of Criminal Procedure, Justice and Prosecutorial Supervision, Moscow State University named after M.V. Lomonosov
6. **ՎԱՀՐԱՄ ԱՎԵՏԻՍՅԱՆ** – իրավաբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ քաղաքացիական իրավունքի ամբիոնի վարիչ  
**ВАГРАМ АВETИСЯН** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой гражданского права ЕГУ  
**VAHRAM AVETISYAN** – Sc. D. in Legal Sciences, Professor, Head of the Chair of Civil Law, YSU  
 էլ. փոստ՝ v.avetisyan@ysu.am
7. **ՎԱՀԵ ՀՈՎՀԱՆՆԻՍՅԱՆ** – իրավաբանական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր, ԵՊՀ քաղաքացիական դատավարության ամբիոնի վարիչ  
**ВАГЕ ОГАННИСЯН** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой гражданского процесса ЕГУ  
**VAHE HOVHANNISYAN** – Sc. D. in Legal Sciences, Professor, Head of the Chair of Civil Procedure, YSU  
 էլ. փոստ՝ vahehovhannisyan@ysu.am

# ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ \* СОДЕРЖАНИЕ \* CONTENTS

## ԳԻՏԱԿԱՆ ԿՅԱՆՔ НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ SCIENTIFIC LIFE

- «Իրավագիտության արդի հիմնախնդիրները» (Միջազգային գիտաժողով՝ նվիրված ԵՊՀ հիմնադրման 100-ամյակին)..... 3
- “Актуальные проблемы юриспруденции” (Международная научная конференция, посвященная 100-летию юбилею Ереванского государственного университета)
- “Modern Issues of Jurisprudence”(International Scientific Conference dedicated to the 100th anniversary of the Yerevan State University)

## ՊԵՏՈՒԹՅԱՆ ԵՎ ԻՐԱՎՈՒՆՔԻ ՏԵՍՈՒԹՅՈՒՆ ТЕОРИЯ ГОСУДАРСТВА И ПРАВА THEORY OF STATE AND LAW

- Արթուր Վաղարշյան* – Իրավագիտության մարտահրավերները. ժողովրդի՞, թե՞ քաղաքականության ծառա..... 6
- Արтур Вагаршян* – Вызовы правоведению: слуга народа или политики?
- Arthur Vagharshyan* – Challenges to Jurisprudence Servant of the People or Politics?

## ՍԱՀՄԱՆԱԴՐԱԿԱՆ ԻՐԱՎՈՒՆՔ КОНСТИТУЦИОННОЕ ПРАВО CONSTITUTIONAL LAW

- Սուրեն Ավագյան* – Քաղաքական համակարգի բարեփոխումը և սահմանադրական պետական կարգավորումը. ներդաշնակե՞ց՞ մե՞, թե՞ հակասություններ (ռուս.)..... 16
- Сурен Авакьян* – Реформирование политической системы и конституционно-государственное регулирование: гармонизация или противоречия?
- Suren Avakian* – Reforms of the Political System and Constitutional State Regulation: Harmonization or Collisions? (rus.)

**Պոլա Մոֆատթ** – Համաշխարհային ֆինանսական ճգնաժամից տասը տարի անց. անվճարունակ ֆինանսական ինստիտուտների իրավական վիճակը Միացյալ Թագավորությունում և ԵՄ-ում 23 (անգլ.).....

**Пола Моффатт** – Десять лет глобального финансового кризиса: правовое положение неплатежеспособных финансовых институтов в Соединенном Королевстве и ЕС (англ.)

**Paula Moffatt** – Ten Years on from the Global Financial Crisis – a Reflection on the Treatment of Insolvent Financial Institutions in the UK and EU

**Վարդան Այվազյան** – Երավագիտության մարտահրավերները սահմանադրական իրավունքի՝ որպես համաշխարհային գործընթացի իրավակարգավորաման բազիսային հիմքի համատեքստում..... 31

**Вардан Айвазян** – Вызовы правведению в контексте конституционного права как базисной основы праворегулирования мирового процесса

**Vardan Aivazyan** – Challenges of Jurisprudence in the Context of the Constitutional Law, as a Complete Base of legal regulation of the World Process

## ՔՐԵԱԿԱՆ ԴԱՏԱՎԱՐՈՒԹՅՈՒՆ

### УГОЛОВНЫЙ ПРОЦЕСС

### CRIMINAL PROCEDURE

**Լեոնիդ Գոլովկո** – Հետխորհրդային քրեադատավարական կոդիֆիկացիաների երկրորդ ալիքը. առաջին արդյունքները (ռուս.)..... 42

**Леонид Головки** – Вторая волна постсоветских уголовно-процессуальных кодификаций: первые итоги

**Leonid Golovko** – The Second Wave of Post-Soviet Criminal Procedural Codifications: First Results (rus.)

## ՔԱՂԱՔԱՑԻԱԿԱՆ ԻՐԱՎՈՒՆՔ

### ГРАЖДАНСКОЕ ПРАВО

### CIVIL LAW

**Վահրամ Այվետիսյան** – Մասնավոր իրավունքի զարգացման արդի խնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում..... 54

**Ваграм Аветисян** - Актуальные вопросы развития частного права в Республике Армения

**Vahram Avetisyan** - Actual Issues of the Development of Private Law in the Re-

**ՔԱՂԱՔԱՑԻԱԿԱՆ ԴԱՏԱՎԱՐՈՒԹՅՈՒՆ**  
**ГРАЖДАНСКИЙ ПРОЦЕСС**  
**CIVILL PROCEDURE**

**Վահե Հովհաննիսյան** – Սուբյեկտիվ իրավունքների և օրինական շահերի պաշտպանության քաղաքացիադատավարական կառուցակարգերի զարգացման հիմնախնդիրները Հայաստանի Հանրապետությունում..... **62**

**Vahe Ogannisyan** – Проблемы развития гражданско-правовых механизмов защиты субъективных прав и законных интересов в Республике Армения

**Vahe Hovhannisyanyan** – Issues on Development of Civil-procedural Mechanisms for the Protection of Individual Rights and Legal Interests in the Republic of Armenia

Տեղեկություններ հեղինակների մասին ..... **73**

Сведения об авторах

Information about the Authors